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                                       Akademický senát Pedagogické fakulty  
                                      Univerzity Palackého v Olomouci 

                                              Žižkovo náměstí 5, 771 40 Olomouc 
       Předseda AS PdF UP: tel. 735 800125, e-mail: michal.ruzicka@upol.cz 

     Kancelář AS PdF UP: tel. 585 635 034, e-mail: lucie.loutocka@upol.cz 

  

Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP konaného 
dne 11. 12. 2024 

Přítomno 20 senátorů: PaedDr. Pavlína Baslerová, Ph.D.; PhDr. Ivona Dömischová, Ph.D.;  
Mgr. Ondřej Duda, Ph.D.; Mgr. Adéla Hanáková, Ph.D.; Mgr. Tomáš Hubálek, Ph.D.;  
Mgr. Petra Jurkovičová, Ph.D.; prof. Mgr. Kamil Kopecký, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.;  
Ing. Alena Opletalová, Ph.D.; PhDr. Lucia Pastieriková, Ph.D.; Mgr. Michaela Pugnerová, Ph.D.;  
doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D.; Mgr. Veronika Růžičková, Ph.D.; prof. Mgr. Kateřina Vitásková, 
Ph.D.; Bc. Klára Bajtová; Mgr. Pavel Flekač; Mgr. et Mgr. Jiří Kameník; Mgr. Eliška Šlesingrová; 
Mgr. Karolína Tvarůžková; Mgr. David Pham 

Omluvena 1 senátorka: Bc. Anna-Marie Konečná 

Hosté: děkan PdF UP doc. PhDr. Vojtech Regec, Ph.D.; proděkani doc. Mgr. Petra Šobáňová, Ph.D, 
prof. Mgr. PaedDr. Jan Michalík, Ph.D.; doc. PhDr. Radka Dofková, Ph.D.; PhDr. Jitka Petrová, 
Ph.D.; doc. Mgr. Michaela Hřivnová, Ph.D.; tajemník Ing. Ondřej Kolář; doc. JUDr. Michael Kohajda, 
Ph.D. 

Program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 
3. Představení kandidáta na funkci rektora – doc. JUDr. Michael Kohajda, Ph.D. 
4. Novela č. 6 Statutu PdF UP 
5. Informace studentské části AS PdF UP 
6. Informace vedení fakulty 
7. Informace ze zasedání AS UP 
8. Různé 

1. Zahájení 

Zasedání bylo zahájeno předsedou AS PdF UP doc. Růžičkou v 9.07 hod. Předseda AS PdF UP přivítal 
přítomné senátory i senátory připojené online. Konstatoval, že aktuálně je přítomno 20 senátorů  
(AS PdF UP je tedy usnášeníschopný). 

2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání 

Místopředsedkyně AS PdF UP dr. Opletalová zrekapitulovala přijatá usnesení z posledního zasedání 
konaného dne 9. 10. 2024 a konstatovala, že usnesení byla takového charakteru, že není potřebná 
kontrola plnění. K zápisu nebyly doručeny ani vzneseny připomínky, zápis tedy lze považovat za 
schválený.  

https://www.upol.cz/nc/kontakty/vizitka/empid/08066/
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Návrh usnesení č. 1 

Usnesení bylo přijato. Přítomno  senátorů, pro 20, proti 0, zdrželo se 0. 

3. Představení kandidáta na funkci rektora – doc. JUDr. Michael Kohajda, Ph.D. 

doc. Růžička 
Přivítal kandidáta na post rektora doc. JUDr. Michaela Kohajdu, Ph.D., a předal mu slovo. 
 
doc. Kohajda 
Seznámil senátory se svým profesním zaměřením a shrnul své působení na UP. Následně stručně 
představil důvody své kandidatury a základní teze pro vedení univerzity. 
 
doc. Růžička 
Poděkoval doc. Kohajdovi za představení a vyzval přítomné k diskusi. Do ní se postupně zapojili prof. 
Kopecký, Mgr. Šlesingrová, dr. Opletalová, dr. Pugnerová, dr. Hubálek, doc. Langer,  
dr. Pastieriková a Mgr. Flekač. Doc. Kohajda zodpověděl všechny otázky senátorů, které byly tematicky 
zaměřené např. na řešení vypořádání vztahu mezi PřF UP a CATRIN, agendu doktorských studií, 
preferovaný styl řízení v rektorské pozici a názor na (de)centralizaci řídicích procesů, problematiku 
výukové vytíženosti pedagogů na PdF, realizaci učitelských programů na jiných fakultách než PdF, 
vědecko-výzkumný výkon UP, diskusní platformu UP reflexe, roli UP ve vztahu k podpoře studentů se 
SVP, využití zkušeností kandidáta z poslaneckého mandátu ad. 

Zasedání AS PdF UP opustil v 9.45 hod. senátor dr. Hubálek. AS PdF UP je stále usnášeníschopný. 

4. Novela č. 6 Statutu PdF UP 

prof. Michalík 
Informoval přítomné, že po obsahové rovině byl dokument projednán na minulém zasedání AS PdF UP, 
jednalo se o technickou změnu v názvech pracovišť. LK AS UP doporučila AS UP tuto novelu k přijetí 
ve znění pozměňovacího návrhu – technická změna názvu jednoho z dotčených pracovišť se v příloze 
č. 3 nepropsala do názvu specializovaného pracoviště – poradny. Dokument je proto znovu předkládán 
AS PdF UP, a to ve znění schváleném AS UP. Prosí tedy senát o potvrzení této tzv. áčkové normy. 
Vedoucí dotčených pracovišť byli informováni o dnešním zasedání a možnosti finálního schválení.  
 
Návrh usnesení č.  

 
Usnesení bylo přijato. Přítomno 19 senátorů, pro 19, proti 0, zdrželo se 0. 

5. Informace studentské části AS PdF UP 

Mgr. Flekač 
Sdělil, že studentská kurie se setkala online 5. 12. 2024 a řešila různé dotazy ze strany studentů naší 
fakulty, které však není třeba dál postupovat senátu. 
 
Mgr. Tvarůžková 
Dotázala se, jakým způsobem byly reflektovány dotazy z minulého zasedání AS PdF UP týkající se 
Standardu DSP. 
 

AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v předloženém znění. 
 

AS PdF UP schvaluje návrh novely vnitřního předpisu PdF UP Statut Pedagogické fakulty Univerzity 
Palackého v Olomouci ve znění postoupeném AS UP. 
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doc. Hřivnová 
Poděkovala za všechny zaslané podněty, které byly zváženy a ty relevantní v rámci revize do Standardu 
DSP zapracovány. Sdělila, že návrh úpravy Standardu DSP prošel druhým kolem připomínkování 
předsedů oborových rad a byl předložen vedení fakulty. Došlo v něm především k precizaci dělení 
kreditů. O návrhu chceme informovat AS PdF UP na jeho příštím zasedání. V této souvislosti pozvala 
studenty DSP na neformální setkání 14. 1. 2025, na němž bude možnost diskutovat i o tomto tématu. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

6. Informace vedení fakulty 

doc. Regec 
Sdělil senátorům následující informace: 
 Na fakultě proběhl 29. 11. 2024 Den otevřených dveří – potvrdil se obrovský zájem uchazečů  

o fakultou nabízené programy. Termín dalšího DOD je 25. 1. 2025. Poděkoval proděkance 
Šobáňové, jejímu týmu a dalším kolegům za přípravy a odvedenou práci. Doc. Dofková doplnila, 
že pracoviště z východního bloku hlavní budovy budou mít pro lednový DOD zajištěn prostor pro 
komunikaci s uchazeči v západní části. 

 Rekonstrukce – bylo vydáno rozhodnutí a navázána spolupráce se zhotovitelem, aktuálně firma 
dodává potřebné dokumenty. Smlouva by měla být podepsána v lednu, 30 dní po podpisu budeme 
předávat stavbu. Byla ustavena stálá pracovní skupina pod vedením proděkana prof. Michalíka pro 
operativní řešení otázek spojených s vlivem stavby na život fakulty.  
Dotčená pracoviště mohou ve východní části vypisovat zkouškové termíny až do 17. 1. 2025, 
místnosti budou odblokovány. SZZ budou probíhat v termínu 20.–31. 1. 2025, avšak ne ve východní 
části – na konci ledna se bude vypínat síť, stěhovat nábytek atd. Rozvrhy pro LS – počítá se 
s využitím výukových prostor na PřF, Slovanském gymnáziu a SPŠS (v odpoledních časech). Vše 
se detailně diskutuje s vedoucími pracovišť a s rozvrháři, nezbytná je vzájemná tolerance  
a spolupráce.  
Prof. Michalík potvrdil, že se průběžně jedná s vedoucími kateder, specificky s dotčenými 
katedrami. Všichni zaměstnanci budou e-mailem informováni o odblokaci učeben a možnosti 
využití prostor východní části do 17. 1. 2025. Po podpisu smlouvy budou hromadně informováni 
studenti i zaměstnanci o organizačních záležitostech rekonstrukce, paralelně se budou řešit 
provozně-technické záležitosti (vchody do budovy, zábor parkoviště, pohyb zaměstnanců a studentů 
po budově, obsluha studentů se SVP, primárně s tělesným znevýhodněním apod.). Samozřejmostí 
bude komunikace se studenty na soc. sítích fakulty a průběžná aktualizace informací na webu. 
V okamžiku předání stavby budou zajištěny polepky a navigační systém. Centrální část staré budovy 
bude opláštěná, nebude možné se z ní dostat do východní části. Byl dojednán pronájem prostor na 
uskladnění vybavení kanceláří v Holici. Každá katedra ze západní části dala dotčeným pracovištím 
z východní části k dispozici jednu učebnu, kam by měla být primárně nasazována výuka pedagožek 
s malými dětmi, aby neučily jen odpoledne.  
Doc. Dofková upozornila, že v souvislosti s rekonstrukcí probíhá mnoho nejrůznějších jednání ve 
snaze primárně minimalizovat dopady na výuku. 

 PdF podpoří vznik inovativních diplomových prací, tato výzva může identifikovat skrytý potenciál 
vybraných témat studujících na fakultě. Termín podávání žádostí je do 16. 12. 2024. 

 Uskutečnil se další ročník Festivalu oborových didaktik – poděkování doc. Dofkové za přípravu. 
 Probíhá převádění studentů do nových studijních programů – poděkování garantům za kontrolu 

průběhu studia. 
 Novela VŠ zákona – výrazná změna bude u doktorandů, počítáme, že to přinese zvýšenou finanční 

zátěž (na stipendia). Fakulta se na to dlouhodobě připravuje – náš stipendijní fond je aktuálně 
v dobré kondici, dále jsme snížili počet doktorandů za poslední roky. 
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 GA ČR od ledna podpoří nové vědecké projekty za 4,7 miliard Kč – je třeba stále usilovat o tyto 
projekty, protože jsou na to vázané akreditace i hodnocení kvality vědy. 

 Probíhá výzva TA ČR (do 13. 12. 2024), fakulta připravuje několik projektů, výsledky budou 
vyhlášeny na konci července 2025. 

 Na UP vyhlášen 16. ročník studentské grantové soutěže, je možnost i dvouletých projektů IGA. 
Přihlášky lze podávat do 16. 1. 2025 do 16 hodin. 

 Tvůrčí volno – žádosti se podávají do 13. 12. 2024. 
 Fakulta se připravuje na hodnocení výzkumných organizací v segmentu VŠ 2025. 
 Rozpočet – ohlášeny první propočty, jak bude vypadat rozpočet na rok 2025. V souvislosti s novelou 

VŠ zákona by naše fakulta nebyla zahrnuta v ukazateli P, vzdělávání učitelů bude podpořeno 
v rámci Fondu vzdělávací politiky (ukazatel F). Další změnou jsou úpravy ukazatele K – nahrazení 
ukazatele „zaměstnanost absolventů“ ukazatelem „absolvent“ při zachování vah ukazatele 
v jednotlivých segmentech. 

 Fond koheze – předběžně dobrá zpráva, nějaká koheze přišla, ale fakulta nesouhlasí s tím, aby byla 
daným způsobem ukotvena v rámci ukazatele A. Prostředky, které v rámci koheze přišly na fakultu, 
mohou být rozděleny pouze mezi akademické pracovníky (podle výše úvazku obdrží v lednu 2025 
odměnu). 
 

dr. Baslerová 
Vznesla dotaz k parkování v areálu u PřF – i když jsou tam volná místa, nedá se parkovat bez karty. 
Uvažuje fakulta, mj. v souvislosti se stavbou, o zajištění parkovacích karet? 
 
Ing. Kolář 
Sdělil, že v této záležitosti již jednal s tajemnicí PřF s příslibem, že si několik karet pro PdF můžeme 
vystavit. Jejich distribuce mezi zaměstnance se ještě bude řešit. 
 
dr. Opletalová 
Dotázala se, zda se uskuteční akademická obec, která bývala pravidelně na podzim. 
 
doc. Regec 
Obec bude svolána, až budeme vědět všechny termíny týkající se rekonstrukce. Předpokládá se její 
konání cca v polovině ledna. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

7. Informace ze zasedání AS UP 

doc. Langer  
Shrnul informace ze zasedání AS UP konaných 23. 10. 2024 a 6. 11. 2024: 
 Novela č. 6 Statutu PdF UP byla schválena ve znění pozměňovacích návrhů LK AS UP.  
 Diskutovala problematika nejednotnosti sdílených uložišť výukových materiálů na jednotlivých 

fakultách – snaha o metodické sjednocení. Je nezbytné používat pouze online platformy, které jsou 
doporučené CVT a pod kontrolou UP v Olomouci. 

 Byly vyhlášeny volby rektora, 6. 1. 2025 budou zveřejněny teze kandidátů, 15. 1. 2025 proběhne 
debata s kandidáty v aule PdF, volba rektora se uskuteční 22. 1. 2025. 

 Nominace nového studentského člena/členky do RVH UP na funkční období nejpozději do  
1. července 2025 – dr. Voráče nahradila Mgr. Marková z LF, naše studentská zástupkyně v RVŠ, 
aktuálně byla zvolena místopředsedkyní studentské komory RVŠ. 

 Proběhly doplňovací volby – novým studentským senátorem za PdF se stal Mgr. Flekač. 

 



Č. j.  UPOL-4716/4750-2025 

prof. Vitásková  
Doplnila, že probíhají přípravy novely studijního a zkušebního řádu, v lednu by mělo být spuštěno 
připomínkování.  

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

8. Různé  

dr. Pugnerová 
Poděkovala tajemníkovi fakulty za zlepšení vjezdu na parkoviště u Vrchního zastupitelství. Dále vznesla 
dotaz týkající se zajištění přednostního výdeje stravy pro pedagogy v hlavní menze kvůli výuce, 
zkoušení apod. Doc. Langer v reakci uvedl, že vhodnější bude toto řešit na půdě UP a AS UP, je možno 
zatím i neformálně tuto záležitost projednat na zasedání AS UP s kvestorem Ing. Suchánkem.  
 
doc. Růžička 
Termín příštího zasedání AS PdF UP předběžně 5. 3. 2025 v 12.30 hod.  
 
doc. Regec 
Na závěr pozval všechny na vánoční setkání a popřál klidný advent, vánoční svátky i vstup do nového 
roku. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

 

 

Zasedání AS PdF UP bylo ukončeno v 11.07 hod. 

 
 
V Olomouci dne 11. 12. 2024 

  
Zapsala: Mgr. Lucie Loutocká 
  
Zápis schválil: doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D., v. r. 
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Přijatá usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 11. 12. 2024 

1) AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v předloženém znění. 

2) AS PdF UP schvaluje návrh novely vnitřního předpisu PdF UP Statut Pedagogické fakulty 
Univerzity Palackého v Olomouci ve znění postoupeném AS UP. 
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